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• Järvenpään eläkeläisneuvoston tehtävä on varmistaa ikääntyneiden henkilöiden 
osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuudet.

• Järvenpäässä eläkeläisneuvoston asettaa kaupunginhallitus. 

• Eläkeläisneuvoston tavoitteena edistää järvenpääläisten ikäihmisten oikeuksien 
toteutumista ja kehittää yhteistyössä eri toimialojen jo olemassa olevia sekä uusia 
palveluita. Neuvosto voi tehdä aloitteita vanhusten asioiden ja palvelujen 
kehittämiseksi ja neuvostolta voidaan pyytää lausuntoja kohderyhmää koskevissa 
asioissa.

• Järvenpään eläkeläisneuvoston kotisivut: https://www.jarvenpaa.fi/kaupunki-ja-
paatoksenteko/paatoksenteko/kokoukset-ja-
paatoksenteko/vaikuttamistoimielimet/elakelaisneuvosto

• Viestintäkanaviamme ovat kotisivut sekä aktiivinen Facebook-ryhmä miltei 500 
kaverilla: https://www.facebook.com/profile.php?id=100013908049005

• Esiinnymme myös Järvenpään kaupungin uutisissa ja ajankohtaisissa sekä 
kaupungin sosiaalisessa mediassa, kuten Yhteisöpalveluiden sosiaalisen median 
kanavalla. Osa vaikuttamistyötämme on kirjoittaa ja lähettää juttuideoita Keski-
Uusimaa –lehteen.
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• Eläkeläisneuvoston kokouksia pidettiin vuoden aikana kymmenen 
kertaa.  Kokouspaikkana toimi Myllytien toimintakeskus.

• Helmikuussa eläkeläisneuvosto vieraili Jampankaaren palvelukodissa.

• Vaikuttamistoimielinten yhteinen eduskuntavaalipaneeli pidettiin 
eduskuntavaaliehdokkaille Myllytien toimintakeskuksen täydelle salille 
15.3.2023

• Kevään avoimissa aamukouluissa vierailivat Omaisoiva sekä Järvenpään 
seurakunnan diakonissa Marketta Hyytiäinen (Etsivä vanhustyö), 
liikuntapäällikkö Tony Konkola (Keskustan urheilupuisto), 
kiinteistöyhtiö Remaxin myyntineuvottelija Jarno Riipinen
(ajankohtaista ikäihmisten asumisesta).

• Eläkeläisneuvoston edustus on osallistunut Myllytien 
asiakasneuvostoon,  Yhdistysten yhteistoimintaverkostoon ja 
Keusoten, kaupunki ja seurakunnan Etsivä vanhustyö –verkostoon sekä
Järvenpään Opiston koordinoimaan digitukiverkostoon.

• Maaliskuussa elnen edustus osallistui eläkeläisvaikuttajien yhteiseen 
seminaariin Sipoon Nikkilässä.

• Eläkeläisneuvosto järjesti inspiroivan matkan Ruotsin Täbyyn, joka on 
Järvenpään ystävyyskaupunki. Tutustumisen tarkoituksena on selvittää 
Täbyn tapaa edistää ja hoitaa ikäihmisten asioita sekä ikääntyneen 
maahanmuuttajan osallistumista kunnan tai yhdistyksen tarjontaan. 
Matkaan on varattu 2 000 euroa. Matkan vierailuohjelmaan sisältyi 
vierailu mm. paikallisen Seniorcenteriin ja tutustuminen paikallisen 
ikäneuvoston toimintaan. Matkaraportti on kertomuksen lopussa 
liitteenä. 

• Huhtikuussa valittiin eläkeläisneuvostoon jäsenet kaksivuotiskaudelle 
1.6.2023-31.5.2025. Elokuussa jaettiin uusien jäsenten vastuualueet 
seurata päätöksentekoa ja valmistelua Järvenpäässä ja Keusoten
hyvinvointialueeella.

• Eläkeläisneuvosto järjesti Pikkuseminaarin ikäkyvykkäiden järjestöjen ja 
päättäjien kesken 30.5. Pikkuseminaarin sisällöistä uutisoi myös Keski-
Uusimaa –lehti.
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• Eläkeläisneuvosto osallistui vuoden aikana moneen edustukselliseen 
tilaisuuteen tai tapahtumaan:  Järvenpää-päivään 13.5., Jannen 
piknikille elokuussa 2023.  Eläkeläisneuvosto myös ”päivysti” Myllytien 
toimintakeskuksessa aamupäivisin loppusyksystä alkaen. Vuonna 2024 
päivystykset ovat säännöllisesti joka toinen viikko ja niihin osallistuvat 
kaikki eläkeläisneuvoston jäsenet. 

• Keväisen Täbyn-vierailun ansiosta aamukoulukonseptia kehitettiin 
Täbyn malliin kaikille avoimiksi aamiaistreffeiksi. Treffit aloitettiin 
syksyllä 2023 ja niissä kävi jokaisessa 50-100 osallistujaa. Keskustelu oli 
vilkasta, poleemista ja tilaisuudet sekä johtavien viranhaltijoiden että 
yleisön mielestä mielekkäitä. Iso yhteisöllisyyden tae on, että 
osallistujat saavat näinä aamuina nauttia monipuolisen aamiaisen 
henkilökuntahintaan 4 euroa Cooperin kulman kahvilassa.  Syksyn 
aamiaistreffeille osallistuivat seuraavat viranhaltijat syksyllä 2023: 
talousjohtaja Kirsi Rinne, hyvinvoinnin palvelualueen johtaja Kristiina 
Soots, hankejohtaja Olli Keto-Tokoi ja kaupunginjohtaja Iiris 
Laukkanen. 

• Lokakuussa eläkeläisneuvosto järjesti 8. kertaa Ikäviikot, jotka 
toteutetaan verkostotuottamisen mallilla. Ikäkuun esite julkaistiin 
syyskuussa ja siitä otettiin kaksi lisäpainosta suuren kysynnän vuoksi. 

Ikäkuulle laskettiin 7 684 käyntiä, joskin luku on suuntaa-antava. 
Monesta verkoston tuottamasta tapahtumasta emme saaneet 
kävijämääriä. Myös pienimuotoinen somemainoskampanja keräsi 574 
klikkausta Ikäkuu-esitteeseen tai uutiseen.

• Eläkeläisneuvosto myönsi budjetistaan 1 000 euron 
tuotantoavustuksen Ikäkuussa palvelukoteja, toimintakeskuksella ja 
kirjastolla kiertäneelle esitykselle Ämmät äänessä, jonka esittivät 
Järvenpään teatterin Päiväläiset.

• Järvenpään eläkeläisneuvoston edustus kävi tapaamassa 
vanhusasiavaltuutettu Päivi Topoa paikallisten vanhusneuvostojen 
yhteisessä tilaisuudessa Tuusulassa.

• Marraskuun kokouksessa kuultiin nostot hyvinvointialueen päivitetystä 
palveluverkkosuunnitelmasta.

• Eläkeläisneuvoston joka kokouksessa on vakiopykälä, jossa käsitellään 
kaupungin ja hyvinvointialueen valmistelua ja päätöksentekoa. Myös 
taloustilannetta seurataan säännöllisesti.
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Inspiroiva vierailu ystävyyskaupunki Täbyyn, maaliskuu 2023.

Tuore eläkeläisneuvosto 1.6.2023-31.5.2025.

Eduskuntavaaliehdokkaat tentissämme maaliskuussa.

Ikäviikkojen suunnittelu alkoi helmikuussa 2023.

Uusi paikka ja tapa treffata ikäihmisille tärkeitä yhdistyksiä.

Ikäviikkojen ohjelmaa:
Kuva yllä: Panthersin
ottelussa.
Kuva alla: Harjoittelemassa 
paloasemalla.
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Neuvosto tutustuu Järvenpään
paikallis- ja kutsuliikenteeseen,
syksy 2023.

Aamiaistreffeistä tuli heti suositut, syksy 2023.



• Ikäihmisille lisää penkkejä ja levähdystä kaupunkiin sekä liikennenopeuksien 
rajoittamista vaarallisilla tiealueilla käsiteltiin läpi vuoden – tuloksetta 
liikennenopeudessa kaupungin ja ELY-keskuksen kanssa. Penkkejä saatiin ainakin 
hautausmaalle vievälle Kaukotielle.

• Aloitetta työllisyyspalveluille penkkien tekemisestä esimerkiksi osana Liito-
työpajan toimintaa pidettiin hyvänä keskustelussa, mutta asia ei ole edennyt osin 
ehkä palvelualueiden välisen yhteistyön vähäisyyden vuoksi.

• Huhtikuussa lähetettiin hyvinvointilautakunnalle aloite koulujen ylijäämäruuan 
myynnistä. Aloite on edennyt käsittelyyn mm. koulujen lukitsemisesta.

• Yksittäisten henkilöiden toiveesta eläkeläisneuvosto teki kannanoton uimahallin 
allasportaista. Vastauksessa kerrottiin, että uimahallin allasportaat tehdään 
saavutettavammaksi peruskorjauksen yhteydessä, mutta tämä ei tapahdu 
lähitulevaisuudessa.

• Eläkeläis- ja vammaisneuvoston läsnäolo- ja puheoikeuden saaminen Järvenpään 
kaupungin toimielimiin ja Järvenpään kaupungin hallintosääntöön.

• Huoli-ilmoitus sähköpotkulaudoista haluttiin viedä liikenneturvallisuusryhmään ja 
alueelliseen vanhusneuvostoon.

• Syyskuussa päätettiin tehdä talvikunnossapidosta aloite, että Myllytien 
toimintakeskuksen ympäristö nostetaan ykkösluokkaan. 

• Lokakuussa lähetettiin kansallinen aloite vanhusasiavaltuutetun virasta kaikkiin 
yhdeksään aluevalvontavirastoon.
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Aloitteet, huolenilmaisut, 
lausunnot



Ruotsi Täby -ystävyyskunta vierailu 26.3. -29.3.

• Puheenjohtajan yhteenvetoa vierailun annista ja vielä kerran kiitokset matkan järjestäjälle organisoinnista ja omalle tulkillemme, matka oli antoisa ja ajatuksia herättävä siitä mikä olisi parasta ikäihmisten 
toiminnan kehittämisessä yhdessä virkamiesten ja päättäjien kanssa yhteistyössä.

• Tutustuimme Täbyn Seniorikeskukseen. Keskus on kooltaan huomattavasti suurempi kuin meidän Myllytien toimintakeskuksemme sitä luonnehditaan tapaamiskeskukseksi. Seniorikeskuksen ympäristössä 
on lukuisia senioreille tarkoitettuja asuintaloja, joista keskus on helppo tavoittaa. Toimintakeskuksella on lukuisia sen omia ja keskuksen vapaaehtoisten vetämiä ohjelmia. Seniorikeskuksen tehtävissä 
olevan henkilöstömäärä vaikutti vähäiseltä. Tapasimme kolme toimihenkilöä. Keskuksen aukioiloaika on 10-16 arkipäivisin.

Tapasimme sosiaalilautakunnan puheenjohtajan Thomas Nilsonnen, joka samalla toimi sosiaalilautakunnalle neuvoa-antavana elimenä. Nilsonne on myös eläkeläisneuvoston puheenjohtaja.

• Eläkeläisneuvoston jäsenet koostuvat neljästä sosiaalilautakunnan edustajasta ja seitsemästä eläkeläisyhdistysten edustajasta jälkimmäisillä on varahenkilöt. Eläkeläisyhdistykset ovat poliittisesti 
sitoutumattomia. Täbyn eläkeläisneuvoston tehtävistä kunnan kotisivuilla kerrotaan tuodaan esiin ikäihmisten näkökulmaa ja kokemusta, jakaa tietoa ajankohtaisista eläkeläisiä koskevista asioista Täbyssä. 
Eläkeläisneuvoston tehtäviin kuuluu myös muutosten seuraaminen palvelujen tarpeen ja käytön suhteen. Eläkeläisneuvosto tehtävä on toimia neuvoa-antavana ja tietoa välittävänä elimenä. Toimikausi on 
kolme vuotta.
Ruotsin sote-järjestelmä poikkeaa omastamme. Sosiaalipalvelu kuluu kunnalle, mutta sairaanhoito alueille. Sairaanhoitajapalveluita saa, jossain määrin myös kunnan toimesta. Lääkärin palvelut tulevat 

Tukholman
alueen toimesta. Kunnan menoista sosiaalikulut muodostavat noin 50 prosentin osuuden. Kotihoitoa tarjoaa seitsemän kunnan kanssa sopimuksen tehnyttä ja sen valvomaa yritystä. Kotihoidon palvelujen 
käytön määrästä, esim. kuinka usein siivouspalveluja on tarjolla, päättää kunta.

• Seniorcenter on itsenäisesti rakennettu siihen ei ole käytetty esim.  valtion varoja. Rakennus päätettiin rakentaa vuonna 2009 ja toiminta alkoi v. 2010? Täbyn asujat koostuvat korkeasti koulutetuista ja 
korkeapalkkaisista asukkaista ja siten myös eläkeläisistä.
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Asiakkaat määräävät mitä palvelussa tehdään

• Täbyssä on asukkaita yli 74 000. Seniorcentterin työntekijät ovat pääosin jo toisen polven maahanmuuttajia. Seniorcentterin työntekijät ovat kunnan palkkalistoilla he ovat hyvin kielitaitoisia. 
Heillä on annetun budjetin suhteen valinnanvapaus, laatu ja tehokkuus ovat ohjaava tekijä palvelussa.

• Kulttuuriero Suomeen: Vapaaehtoisten suuri määrä, ja vahvuuskartoitus. Ja mitä palveluita ihminen tarvitsee. Suomen toimintakeskuskulttuuri saattaa sulkea tätä resurssia pois. 

• Asiakkaat koostuvat ehkä lähinnä samassa ja lähirakennuksessa asuvia ikäihmisiä. Kävijöitä eri toiminnoissa oli viikossa n. 600. Päivässä on tarjolla noin 30 eri aktiviteettiä mihin voi osallistua. 
Esim. torstaipäivänä luentoja ja tapahtumia klo 14-15, Ihana-perjantai päivänä on kahvitilaisuus ja pöytä laitetaan koreaksi tarjottavista. Ohjelma koostuu osallistujien itse tuottamasta 
ohjelmasta voi soittaa, lausua runoja ym. Tai osallistua vapaaehtoisten organisoimia toimintoja. Vapaamuotoinen keskustelukerho on paikallinen ”tinderi”  ja on käsityöryhmää, kielikursseja, 
seniorinettejä ja muita vapaaehtoisten vetämiä kursseja nämä kaikki ovat maksuttomia. Liikuntaa ohjasi ammattilainen.

• HYTE- luennon käy pitämässä kunnan virkamies kerran viikossa (aina torstaina yksi tunti) ja aiheena esim. turvallisuus ja poliisi käy luennoimassa rikollisuudesta alueella. Miten saat apua Täbyssä
-aiheesta luennoi kunnan sosionomi. Tätä voisi edistää meillä neuvoston entistä avoimempina aamukouluina Myllytien toimintakeskuksessa.

Ongelmat ovat osin samoja kuin meillä täällä suomessa ikäihmisillä ja ammattitaitoisen henkilöstö saatavuudessa

o yksinäisyys ja ”vapaaehtoinen” yksinäisyys

o ne jotka tuntevat itsensä yksinäiseksi, tuntevat myös voivansa huonommin

o myös oman läheisen puute vaivaa

o 65-84 -vuotiaiden alkoholin kulutus on hälyttävästi noussut, etenkin naisilla

o reseptilääkkeiden kasvu on lisääntynyt huolestuttavasti 20 vuodessa

o hoivahenkilöstöstä sairaanhoitajista ja muista on myös pulaa niin kuin täällä meillä

o kotihoito ei ole kunnan järjestämää, vaan sopimus on seitsemästä kunnan hyväksymästä toimijasta. Palvelun tuottajiin ollaan 
pääsääntöisesti tyytyväisiä, valituksia tulee harvoin

o sotkanet.fi löydämme yhteisiä tilastoja Suomi, Ruotsi, Norja ja Tanska joita voimme katsoa ja vertailla missä menemme.
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Muutosta halutaan, ja ollaan valmiita tekemään myös:

• Vapaaehtoisuus ja torstaikulttuuri.  Ihmisen astuessa SeniorCentteriin tulijalle tehdään vapaamuotoinen vahvuuskartoitus, jossa samalla 
vähän kartoitetaan, mitä palveluita ihminen tarvitsee. Suomen toimintakeskuskulttuuri saattaa sulkea tätä resurssia pois.

• Haluaisimme oikean olohuoneen jolla Toimarin aukioloajat – kirjoja, kahvia, lehtiä. Täbyssä sohvat, tuolit, pieni kahvikeitin – sai itse 
tehdä. Keskuksen kiinnimenon jälkeen kahvihuoneeseen saa jäädä oleilemaan.

• Vastaanotto ja kohtaamiskulttuuri, iloisuus ja ystävällisyys

• Aamukoulun enemmän esille nostaminen – kesän jälkeen kokeilu.

• Justin – nykyisten palveluiden markkinointi esimerkiksi A-ständillä

• Olet tervetullut kaikkiin Seniorcentterin yhdistysten tilaisuus – näin ei ole meillä. Tähän haluamme muutosta.

• Digiosaaminen: vielä vanhempien tukeminen

• Liikutti suomalaisten vanhusten liikuttuminen meistä.
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